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El projecte per construir el pri-
mer edifici d’habitatges del canal
del  port amb vistes al braç arti-
ficial de mar ha embarrancat. El
bloc havia de començar a cons-
truir-se de forma imminent en-
tre els carrers Eduard Maris-
tany i Ponent però un desacord
entre la propietària del solar,
Fomento de Construcciones y
Contratas (FCC), i la promotora
Corp ha deixat 67 compradors
que ja havien fet una paga i sen-
yal de 9.000 euros a l’estacada.

La notícia ha agafat per sor-
presa els compradors, ja que des
del passat estiu, quan es va co-
mençar a comercialitzar la pro-
moció, tot indicava que el projecte

anava sobre rodes. Només uns
mesos més tard, entrada la tar-
dor, la meitat dels 102 habitatges
ja tenien comprador. De fet, a
principis d’any les obres ja es van
posar en marxa amb els primers
moviments de terra.

El problema ha esclatat ara
després que FCC i Corp final-
ment no hagin arribat a cap acord
per efectuar la transacció del te-
rreny que havia quedat estipula-
da en un contracte que van firmar
a principis de l’any passat.  Ara la
promotora Corp, després que fa
una setmana comencés a trucar un
per un els seus clients per infor-
mar-los de la notícia i del retorn
dels 9.000 euros de la paga i sen-
yal, ha decidit portar el cas als tri-
bunals, ja que entén que com que
FCC no havia denunciat l’incom-
pliment del contracte, aquest que-
dava automàticament renovat.

A aquesta situació cal afegir-
hi que el passat desembre l’A-
juntament va atorgar la llicència
d’obres a Corp. Des del consisto-
ri, l’alcalde Xavier Garcia Albiol ha
volgut deixar clar que “la situació
creada és fruit d’un desacord en-

tre les dues empreses” i que “l’A-
juntament no té cap participació
en aquest afer més enllà d’haver
donat la corresponent llicència
d’obres, cosa que es va fer de
manera ordinària conforme amb

la normativa”. Albiol remarca,
recolzant-se en el Reglament d’o-
bres, activitats i serveis (ROAS),
que “la llicència s’ha d’atorgar a
aquell que la demani, sempre i
quan es complexin les prescrip-
cions contingudes a la legislació
urbanística, a les normes i orde-
nances municipals i al planeja-
ment, i això s’ha de fer indepen-
dentment de si el qui demana la
llicència és o no el propietari del
terreny”. 

PICABARALLA POLÍTICA
Com ja és un clàssic al llarg de la
legislatura, aquesta qüestió, com
ha passat amb altres, ha acabat
desembocant en una picabaralla
entre el govern municipal i l’opo-
sició, en aquest cas amb ICV-
EUiA. Un cop es va conèixer la no-
tícia, la formació ecosocialista va
assegurar en un comunicat que la-

mentava que “67 famílies de Ba-
dalona paguin les conseqüències
de la falta de rigor en l’atorgament
de llicències de construcció per
part del govern municipal”. La crí-
tica de la formació, però, va anar
més enllà quan va afirmar que al
darrere de la situació s’hi podria
amagar “una conxorxa entre l’em-
presa Corp i l’alcalde”. 

Aquestes paraules van pro-
vocar la reacció immediata de
l’Ajuntament, que en un altre co-
municat va anunciar una “ac-
tuació legal contra ICV-EUiA”,
al mateix temps que Albiol acu-
sava els ecosocialistes de “total
desconeixement de la gestió ad-
ministrativa”. En declaracions a
Línia Badalona, el líder d’ICV-
EUiA, Àlex Mañas, ha afirmat
que “estem molt tranquils da-
vant les amenaces d’Albiol. Hi
estem acostumats”.

Projecte embarrancat
» El primer edifici d’habitatges del canal del Gorg no es farà per un desacord entre l’empresa 

propietària del solar i la promotora, tot i que 67 famílies ja havien fet una paga i senyal de 9.000 euros

Albert Ribas
BADALONA

A l’esquerra, una reproducció virtual dels pisos que finalment no es faran i, a la dreta, el solar on s’havien de construir. Fotos: Corp i Google Maps 

L’Ajuntament diu
que l’atorgament de
la llicència d’obres

va ser correcte
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“El barri va cada dia a menys, es-
tem retrocedint. Mai l’havia vist
tan malament com ara, ni a la
postguerra”. Així descrivia un
referent veí i coneixedor de la
zona sud de la ciutat la situació de
Sant Roc en un reportatge que Lí-
nia Badalona va publicar el pas-
sat 31 d’octubre de 2013. Després
d’un any i mig, aquesta publica-
ció s’ha tornat a posar en contacte
amb ell –que, com aleshores,
demana mantenir l’anonimat– i
el missatge no ha canviat. “Tot se-
gueix igual o pitjor”, assegura.

Aquests dies la zona sud tor-
na a estar d’actualitat perquè
l’Ajuntament i la Caixa, conjun-

tament amb el Consorci Badalo-
na Sud i la Fundació Surt, hi es-
tan impulsant una setmana d’ac-
tivitats de foment de la cohesió
social emmarcades en el Projec-
te d’Intervenció Comunitària In-
tercultural de l’Obra Social la
Caixa. A més, recentment també
s’ha renovat el projecte Incorpo-
ra Badalona Sud, que té com a ob-
jectiu fomentar la contractació de
persones en risc d’exclusió.

“Tot això està molt bé per cal-
mar una mica l’opinió pública,
però no servirà de res perquè no
va a l’arrel del problema”, asse-
gura el mateix veí. “Passarem un
bon divendres –ironitza en rela-
ció amb l’acte central de la set-
mana intercultural– però l’en-
demà tot seguirà igual: l’incivis-
me, l’ocupació d’habitatges, l’a-
tur, el ‘tot s’hi val’...”.

L’opinió d’aquest veí no sem-
bla ser una excepció. Des de l’As-
sociació de Veïns de Sant Roc,
Diego Justicia comparteix que
“aquesta setmana servirà de poc”.
“He  vist tantes jornades i tants es-
tudis que no han solucionat res
que ja no m’ho crec”, argumenta
Justicia. “Mentre no anem a l’a-
rrel del problema, que no és altra
que l’educació, i no ensenyem a
tothom que té drets però també té
deures, no solucionarem res”, as-
segura. I, mentrestant, “la gent
està marxant del barri”, lamenta.

“ESTEM ABANDONATS”
Un dels veïns que ha decidit mar-
xar, en aquest cas d’El Remei, és
Albert Corbalán, fins fa poc vice-
president de l’Associació de Veïns
del barri. “Hem aguantat tant
com hem pogut, però tot té un lí-

mit. Paguem els mateixos impos-
tos que tots però estem abando-
nats”, es queixa Corbalán. “Ens
sentim sols”, afegeix mentre ex-
plica que posa la casa a la venda a
la recerca d’un futur millor.

Un futur que tampoc veuen
amb gaires esperances a Artigues.
José González, president de l’As-
sociació de Veïns del barri, titlla
de “propaganda” i “electoralisme”
els projectes que impulsa ara
l’Ajuntament i lamenta que “en
una setmana volen fer el que no
han fet en quatre anys per a la in-
tegració social dels barris”.

Com Justicia, González creu
que l’arrel del problema és l’e-
ducació i reclama més ajudes de
l’administració a les associacions.
“Nosaltres estem impulsant clas-
ses de català i de castellà per a es-
trangers i l’Ajuntament no ens

ajuda pràcticament en res”, de-
talla el president de l’Associació
de Veïns d’Artigues. “Coses com
aquesta sí que afavoreixen la in-
tegració”, assegura.

A tres mesos vista de les elec-
cions, tots ells coincideixen que no
es tracta d’un problema de color
polític. “Encara que canviï el go-
vern i entri gent nova a l’Ajunta-
ment, al cap d’un any em torna-
ràs a trucar i et diré el mateix”, la-
menta el veí que demana mante-
nir l’anonimat. “No es va mai al
moll de l’os i la majoria de veïns
que volíem canviar les coses fa
temps que hem llançat la tovallola.
Tot això acabarà explotant i ales-
hores ens en penedirem”, avisa.

El futur és incert, però el pre-
sent és conegut. I els veïns fa
temps que alerten d’una situació
que navega a la deriva.

“La gent està marxant”
» L’Ajuntament i la Caixa impulsen un projecte per fomentar la cohesió social a la zona sud de la ciutat 

» Els veïns d’Artigues, El Remei i Sant Roc es mostren escèptics i alerten que la situació dels barris no millora

Arnau Nadeu
ZONA SUD

La zona sud de la ciutat torna a estar d’actualitat aquesta setmana. Foto: Google Maps
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Actualitat a la xarxa

#DiaDeLaDona#FinalDeCopa #TornaNaranjito

¿Hi pot haver res més carregós,
més fastiguejant i més digne d’a-
nimadversió que els articles del
senyor José Antonio Zarzalejos?
Passi el que passi al món, el se-
nyor Zarzalejos dedicarà totes i
cada una de les seves peces pe-
riodístiques a atacar, infamar i vi-
tuperar el procés sobiranista. 

El que acaba resultant inso-
frible no són tant les opinions ex-
posades com la reiterada idiote-
sa dels arguments; la insidiosa
cançó de l’enfadós contra Artur
Mas, obtusa i sens dubte contra-
produent, perquè l’assetjament
monomaníac faria semblar sim-
pàtic el mateix Barrabàs. El to
d’estrateg de saló, de domador de
puces. Els raonaments alieníge-
nes. Les ínfules barates.

Siguem justos: la prosa zar-
zalejiana no és exaltada ni foras-
senyada; ni és estultícia furibun-
da ni abunda en atzagaiades,
però pateix un mal molt pitjor, un
mal imperdonable en un home
que va de periodista d’elit: és de
laboratori. Els catalans de qui
parla diríeu que són molècules
enfocades per un microscopi. I
quan el nostre insigne exdirector
de l’ABC al·lega un sinceríssim
amor per Catalunya, aquest sen-
timent és tan creïble com im-
modificable: ell ens estimarà
sempre que els catalans siguin
allò que ell exigeix que siguin: que
no ho siguin.

A Madrid la política és cosa de
gabinet. Per a les elits espanyo-
les, el carrer no existeix. Només
hi ha seus, cúpules i ministeris.
Tan sols un món com l’aznarià
podia ser capaç de crear el voca-
ble pancartero. I Zarzalejos ve d’a-
quest món. Per tant, que la mi-

rada zarzalejiana intenti valorar
el Procés és com demanar a un
daltonià que ens descrigui l’Arc de
Sant Martí.

¿Quants secessionistes deu
haver convertit a la fe unionista,
el senyor Zarzalejos? La pregun-
ta és irrellevant. En una certa oca-
sió em trobava en una remota
ciutat del Congo on només hi ha-
via dos blancs: jo i un vell mis-
sioner belga. Recordo que li vaig
preguntar, de la manera més de-
licada possible: “¿N’està segur
que les idees religioses del milió
de persones que ens envolten són

perfectament errònies i en can-
vi les seves, que no manté ningú
més que vostè, són veritats d’u-
na aclaparadora perfecció, in-
qüestionables i superiors?” Res-
posta: “Per descomptat”. La pre-
gunta següent va ser quants afri-
cans havia convertit a la fe apos-
tòlica i romana en trenta anys de
missió. “Ah, no, això no”, va con-
fessar, tot cofoi: “Cap ni un”. El
que importava era l’apostolat.

Però tornem a la qüestió del
principi: ¿hauríem de trobar
odiós José Antonio Zarzalejos, o
almenys els seus articles fútils i
baladrers, els seus estrèpits d’i-
deòleg arcaic i periclitat?

En un relat autobiogràfic,
Herman Hesse explica que es va
recloure en un balneari per su-
perar una crisi nerviosa. Tot va
bé fins que a l’habitació contigua
s’hi instal·la un client holandès,
impertinent i panxut, que li con-
verteix l’estada en un infern.
Només els separa un lleu envà,
i l’holandès arrossega mobles, les
seves riallades són escandaloses.
El seu llit grinyola i renilla, es-
bronca la dona amb uns udols
guturals. Més que tossir, bra-
mula. Hesse no pot més. I havia
acudit al balneari per superar un
estat depressiu! Però aleshores
es fa una pregunta màgica: ¿i si
per un instant, només un, sub-
stitueixo l’odi per la commise-
ració? Hesse intenta visualitzar
l’holandès quan era petit, les
seves frustracions, les seves pe-
nes. Tota la seva vida. Intenta
imaginar quin dolor profund
l’havia dut al balneari. La mati-
nada següent, Hesse ja es mira
el seu veí d’una altra manera.
Combrega amb el seu sofriment.
L’estima. ¿Podríem fer el mateix
amb Zarzalejos? A veure.

Diuen del jove Churchill que
el primer cop que va ocupar un
escó, assegut al costat d’un vell
parlamentari del seu mateix par-
tit, va mirar les files rivals i va ex-
clamar: “Ahahà! De manera que
aquests són els nostres enemics!”
(Recordem que el parlament an-
glès no és un hemicicle, és un rec-
tangle: els grups oposats seuen
cara a cara). I el veterà diputat li
contesta: “No, jove, no; els d’aquí
davant són els nostres adversaris.
L’enemic seu darrere nostre”.

Al pobre José Antonio Zar-
zalejos li passa el mateix. 

Dir que la seva gent el va
apallissar seria quedar-se curt.
Va ser triturat, esquarterat,
anorreat en diverses pugnes
d’aquestes de gabinet, tan ma-
drilenyes, que les molècules no
entenen. (I que els importen un
rave, a més a més). ¿Com ens
pot resultar odiós un home que
ha sofert l’atac cavernari des de
tots els seus fronts? Jo no sabia
que la cosa fos tan salvatge fins
que vaig llegir una sentència en
què el jutge condemnava Ji-
ménez Losantos per haver di-
famat Zarzalejos. Durant més
d’un any, pel que sembla, Lo-
santos havia fet servir el seu mi-
cròfon per dedicar-li els epítets
següents: calvorotas (sic), men-
tiroso, traidor, sicario, embus-
tero, bobo, analfabeto funcional,
inútil, zote, zoquete, fracasado,
pobre diablo, pobre enfermo,
nulidad, ruindad, pésimo di-
rector, director incompetente,
ignorante, escobilla para los
restos, Zanzalejos (sic), Carca-
lejos (sic) i, per acabar-ho de re-
matar, despojo intelectual i de-
tritus humano. Amén.

Molt bé: l’estimarem. Una
miqueta, si més no. Però si us
plau, que se’ns concedeixin
dues gràcies. Primera: que,
abans de bramular que a Ca-
talunya vivim un “ambient
crispat”, llegeixi en veu alta les
sentències de les seves bata-
lletes intestines. I segona: en
lloc de fer-nos tant la murga,
¿no es podria dedicar una mica
més als seus enemics?

Nota de l'autor: Com molts in-
teressats en la literatura i lectors
i seguidors meus ja deveu saber,
últimament he mantingut certes
discrepàncies amb la direcció de
La Vanguardia. Els meus dos úl-
tims articles han estat refusats.
Això, i d’altres qüestions, m’han
fet prendre la decisió de deixar de
col·laborar amb el diari. En qual-
sevol cas, em sabria greu que
aquest meu últim article no veiés
la llum, de manera que els com-
panys del Grup Comunicació 21
s'han ofert a publicar-lo en paper,
i els ho agraeixo, igual que a tots
els que em llegiu.

@JMMartiRigau: Barça i Athlètic, final de
Copa. No han passat ni 24 hores i a Madrid
ja estan preocupats per la possible xiulada
a l'himne. Quina obsessió!

@encampanya: Rivera va dir en el seu
moment que Mas feia "populisme" com-
parant-se amb Luther King. Molt bé. Però
‘ojo’ a la foto.

@MartaSanchezSu: Diumenge dia 8 és el
dia de la dona. Per celebrar-ho, les xarxes
socials podrien tancar la infinitat de perfils
denigrants que hi ha. #ahilodejo.

Ell ens estimarà
sempre que els

catalans siguin allò
que ell exigeix:

que no ho siguin

Un diari plural

4Zarzalejos, lejos, lejos
per Albert Sánchez Piñol, escriptor
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Les crisis social, democràtica i econò-
mica han portat a un final d’època. Les
desigualtats, la tecnologia, la mundia-
lització muten la societat... Nova època.
Davant d’una Europa que no ubica la
moral pública enlloc, la cultura també
hauria d’ocupar un lloc rellevant.

Els passos que ens han dut fins a l’ac-
tual declivi no serviran per al canvi que
necessitem. Ningú torna a passar per so-
bre d’un sot on ja ha caigut.  Això no vol
dir que ho llencem tot per la borda. Les
experiències que funcionen cal aprofi-
tar-les. El coneixement social és acu-
mulatiu.

Produirem diferent. Haurem de
crear béns i serveis, amb menys recur-
sos, energia i més propers a les neces-
sitats de persones i comunitats. Hem de
repartir i compartir més i millor, la ri-
quesa, el consum, els coneixements.
Les regles de joc de la política i de l’e-
conomia haurien de canviar.

Les ciutats són el lloc de creació de
la riquesa. I el lloc on l’haurem de re-
partir i compartir. Talent, tecnologia, to-
lerància, les tres ‘T’ del sociòleg Florida
ens indiquen part del camí. És necessari
invertir en educació al llarg de la vida per
portar aquestes tres ‘t’ a tots els sectors
i grups socials. Els extremismes no no-
més són èticament reprovables sinó
que són econòmicament improductius,
democràticament paralitzants i social-
ment divisors.

La política entesa com a deliberació
i govern sobre els afers comuns, és cosa
de tots –com el català–. Les persones hi
volem participar. Les organitzacions
que agrupen persones, demandes, els ac-
tors de l’acció política han de ser flexi-
bles i permeables. Sobretot per evitar que
tinguin interessos autoreferits com Rai-
mon Obiols sempre ha dit. 

No n’hi ha prou amb tenir progra-
mes, propostes i amb formar governs. Hi
ha moral, hi ha ètica, com a coses pú-
bliques i no privades. Una part de la cri-
si de la socialdemocràcia i de l’esquer-
ra en general ha estat no només haver
allotjat persones amb pràctiques no
ètiques, sinó no haver posat com a se-
gell i pedra angular l’ètica i els valors.
Sense ells les persones i les societats ens
desfem.

Les societats que progressen tenen
tensió moral. I per això també és ne-
cessari un relat comú sobre el passat. A
l’Estat no hi és i això el fa poc viable. Eu-
ropa no pot confondre laïcitat amb dis-
tensió moral. No es tracta d’invocar a
Déu en els afers públics com als EUA.
Però si de marcar amb claredat què està
bé i què està malament. Són immorals
les taxes de pobresa que patim. Són im-
morals aquells que dia sí dia també en-
terren la separació de poders. És im-
moral que un alcalde del PP a Badalo-
na discrimini infants pel seu origen so-
cial. La xenofòbia fereix la democràcia.

La societat espera un lideratge que
sigui moral i que doni esperança a joves,
adults i famílies. No cal només treball,
escola, ambulatori i barri que funcioni,
que és molt! Cal reomplir de sentit la
vida en comú. Som societat? Sí que ho
som,  som comunitat de valors. I si no
ho som, és necessari reconstruir-la. I que
els actors socials mirin més enllà d’ells
mateixos.

O els europeus i europees tornem a
fer valdre com diu George Steiner que
som barreja també per herència d’Ate-
nes i Jerusalem –amb humilitat i seny–,
o si no no serem feliços i no serem útils
per a molts pobles de la terra. I les cri-
sis a Europa i al món es continuaran
aguditzant. 

4Programa, propostes?
per Josep Xurigué, politòleg

@quimbal: Friso esperant els tuits que ens
diguin on ha anat a sopar i ballar en Mark
Zuckerberg després d'intervenir al Mobile
World Congress.

@cristina_pardo: En Antena 3 vuelve el
programa En Tierra Hostil. Me dicen que
igual sale Pedro Sánchez haciendo cam-
paña en Andalucía.

@elllauradó: El Zarzalejos de l'article nonat
de Sánchez Piñol no és el que va publicar a
l'ABC el viatge de Carod a Perpinyà, quan
son germà era cap del CNI?

Aire fresc

Un nou alcalde comporta un nou carti-
pàs. Més aviat o més tard. Així com el pre-
sident de la Generalitat distribueix les car-
teres als seus consellers, els alcaldes no-
menen els seus homes de confiança en els
llocs clau i reparteixen funcions, segons
el seu criteri. Com a totes les poblacions
catalanes, a BDN hi ha més d’una persona
que es veu alcalde i juga al solitari amb
les cartes d’un hipotètic cartipàs posterior
a les eleccions del 24 de maig.

Aquest fet habitual i coherent amb les
atribucions de les màximes autoritats,
democràtiques o no, em dóna peu a ex-
plicar una idea personal que relato sen-
se ànim de rebre drets d’autor. El co-
pyright el cedeixo al futur nou alcalde –o
alcaldessa– badaloní gentilment i humil.

Badalona s’ha obert, afortunada-
ment, als estudis d’alta volada, amb la
qual cosa aferma el seu pes com a ciu-
tat importantíssima. Can Ruti acull es-
tudiants de Medicina, el Centre del
Carme amb estudis de Filosofia i Idio-
mes de la UB –i cuina, em diuen, tot i
que em sembla que no s’acaben de de-
cidir–, l’Institut Universitari Guttman i
un dia o altre, també la UB diuen que im-
partirà postgraus i màsters i formació de
docents també a l’edifici de Francesc
Layret. Són passes endavant positives,
però curtes, encara. N’hem de fer mol-
tes més. En aquest extrem es basa la
meva proposta. 

Quina formació tenen els regidors
dels ajuntaments catalans? Tenen una
base política, curs elemental per als
que pensen dedicar-se a aquesta pro-
fessió? Quina formació acadèmica apor-
ten al cartipàs municipal, és equivalent
a l’àrea de gestió que l’alcalde o alcal-
dessa els assigna? Naturalment, per fer

política calen uns mèrits personals,
unes aptituds, una filosofia, una mane-
ra de tractar i d’acceptar tractes, etcètera. 

Per responsabilitzar-se d’un depar-
tament calen coneixements, com a mí-
nim bàsics, d’allò que es tindrà entre
mans... Sí, ja sé que hi ha assessors, però
hom ha de tenir el seu criteri i saber-ho
discutir; la seva personalitat de polític ha
d’estar reforçada pels seus coneixe-
ments... Sí, d’acord que poden ser ele-
mentals, però seran coneixements sobre
la matèria, com a mínim.

Per tant, per oferir als partits i als ma-
teixos polítics totes les facilitats del
món perquè puguin governar els mu-
nicipis com cal, és a dir, amb els mínims
que ens exigiria qualsevol empresa, Ba-
dalona pot obrir la seva primera escola
catalana de formació de regidors mu-
nicipals que, en el seu curs més ele-
mental, pot admetre fins i tot membres
dels aparells locals dels partits, que po-
tenciaran així les seves iniciatives i es po-
dran discutir amb elements de judici
amb els companys que han assolit una
regidoria.

L’escola haurà d’oferir cursos de
més grans de 25 anys, però amb l’espe-
cialització política. Després, formació
professional, branca política també i, fi-
nalment, cursos de postgrau i màsters
per als pocs però molt vàlids regidors que
ostentin títol universitari en qualsevol
matèria.

Sóc conscient que la meva proposta
pot semblar una ironia, una broma. No,
no és pas això. Els recomano que in-
tentin arribar al fons de la qüestió i veu-
ran que no tan sols convé tirar-la enda-
vant,  l’escola, sinó que és necessària. Sú-
per, com es diu ara.

4Per a alcaldables i futurs polítics
per Estanis Alcover i Martí

Un diari participatiu
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Les obres perquè una tercera
part dels terrenys de l’antiga
Cordeleria Domènech, on hi ha-
via els bars d’oci de Can Ribó,
acullin un skatepark ja han co-
mençat i la polèmica no ha trigat
a aparèixer. Es tracta d’un pro-
jecte, batejat amb el nom d’’Ska-
te Plaça’, que l’Ajuntament ha
decidit tirar endavant i pel qual
es gastarà 300.000 euros per
condicionar el solar. Posterior-
ment, la gestió de l’espai anirà a
càrrec d’una empresa privada.

El PSC ha denunciat que  l’A-
juntament està “privatitzant” els
terrenys i ha lamentat que el
consistori es gasti “300.000 eu-
ros en l’adequació de la zona” per
tal que “un privat pugui fer negoci
portant la concessió”. Segons els
socialistes, “el conveni signat

amb aquesta empresa especifi-
cava que l’obra no representaria
cap despesa de cabals públics”.

Per la seva banda, el regidor
d’Educació, Esports i Joventut,
Juan Fernández, explica a Línia
Badalona que l’skatepark “serà
una plaça pública oberta al veï-
nat” i justifica l’aposta municipal
perquè “Badalona acollirà a mit-
jans del mes de maig una prova
d’una competició d’skate que
recorre els Estats Units i Europa”.

Fernández reconeix la inver-
sió de 300.000 euros per part del
consistori però nega, tal com
afirma el PSC, que això suposi “no
respectar el conveni amb l’em-
presa privada”, ja que, explica,
aquesta actuació per condicionar
el terreny queda al marge de l’a-
cord amb la companyia. 

“El projecte és interessant
perquè hi haurà un promotor
que dinamitzarà l’ús de la pista”,
conclou el regidor.

La ubicació del projecte ‘Skate
Plaça’ enfronta govern i PSC

» Els socialistes denuncien “la privatització” d’uns terrenys municipals
» El PP diu que es tracta d’una instal·lació que serà un “plaça pública”

FAMPAS presenta una sèrie de
mesures de cara a les eleccions 

ENSENYAMENT4La Federació
d’Associacions de Mares i Pares
d’Alumnes i d’Associacions de
Famílies de Centres Públics de
Badalona (FAMPAS) va pre-
sentar el passat dimarts 3 de
març a l’Institut La Llauna un
document amb una sèrie de
mesures emmarcades en l’àm-
bit educatiu que volen que els
partits polítics incloguin als seus
programes de cara a les pròxi-
mes eleccions municipals. 

El document es divideix en
cinc grans blocs: ‘Ajuts’, ‘Ins-
tal·lacions’, ‘Acció Educativa’,

‘Compromís’ i ‘Representació’.
De les moltes demandes que fa
el document, destaquen les que
fan referència a la “necessitat de
garantir les beques menjador”,
a “l’oposició al tancament d’au-
les”, a la “creació de programes
per reduir l’absentisme”, a la
“construcció dels instituts ne-
cessaris a la ciutat” o el preu pú-
blic de l’escola bressol.

A l’acte, que va tenir el su-
port de la FAVB,  hi van assis-
tir representants de tots els
partits i organitzacions políti-
ques de la ciutat.  

Lolita Flores fa de 
Colometa al Teatre Zorrilla

CULTURA4El Teatre Zorrilla va
ser l’escenari el passat diven-
dres sis de març de la represen-
tació  de La plaza del Diaman-
te, la versió teatral en castellà de
la cèlebre novel·la de Mercè Ro-
doreda, una de les millors es-
criptores catalanes de tots els
temps. El Zorrilla es va omplir de
gom a gom després que totes les
entrades s’exhaurissin.

Dirigida amb una gran mes-
tria per Joan Ollé, l’obra va
comptar amb l’estel·lar presèn-
cia de l’actriu i cantant Lolita Flo-
res, que va donar vida a una

Colometa de múltiples registres.
Al llarg de l’obra, Flores va de-
mostrar el seu talent i la seva for-
ça amb la interpretació d’un mo-
nòleg que va aconseguir dibuixar
de manera impecable aquesta
història de la postguerra. 

50è ANIVERSARI
Enguany se celebra el cinquan-
tè aniversari de la primera edi-
ció en castellà de La plaça del
Diamant. La representació de
l’obra que dirigeix Ollé es basa
en el text traduït per Celina
Alegre i Pere Rovira.

Artur Mas visita la Betsaida, la
nova seu del Casal dels Infants
SOCIETAT4El Casal dels In-
fants va obrir aquest dilluns al
barri de Llefià les portes del
seu nou centre, la Betsaida, amb
una visita a aquesta remodela-
da escola que va comptar amb la
presència del president de la Ge-
neralitat, Artur Mas. 

Des del passat mes d’octubre
el Casal dels Infants porta a ter-
me la seva tasca a favor de la
igualtat d’oportunitats dels nens
i nens i els joves de diferents ba-

rris de la ciutat des d’aquesta em-
blemàtica escola, que va formar
generacions de badalonins du-
rant més de 40 anys.

Els mateixos alumnes van
ser els encarregats de guiar el
president de la Generalitat du-
rant la seva visita. Mas va desta-
car que “entitats com el Casal no
només sumen esforços, sinó que
els multipliquem i aconseguim
una societat més justa amb més
i millors oportunitats”.

Redacció
BADALONA

La presentació es va fer a l’Institut La Llauna. Foto: FAMPAS

Política | CiU celebra l’acte de presentació de Ferran Falcó
El Teatre Principal acollirà avui, a partir de les 8 del vespre, l’acte de presentació 

de Ferran Falcó com a candidat de CiU a l’alcaldia de la ciutat. L’acte comptarà 
amb la participació del coordinador general de CDC, Josep Rull. Falcó és 

regidor a l’Ajuntament des de l’any 2003 i diputat al Parlament des del 2012.
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ICV-EUiA es reuneix amb representants de
les entitats de comerciants de la ciutat per 
recollir propostes per al programa municipal

Dilluns passat, va tenir lloc un
sopar entre ICV-EUiA i repre-
sentants de les entitats de
comerciants de la ciutat a l’em-
blemàtica Xurreria Rodríguez
del Passeig de la Salut.

Un sopar on la coalició –dins
el marc del seu procés participatiu
d’ideació del programa- va rec-
ollir les demandes del col·lectiu
per a incorporar-les a la seva pro-
posta de nou model de ciutat.

No és estrany que ICV-EUiA
hagi apostat perquè la seva
segona trobada programàtica
girés entorn el comerç, ja que
per a la coalició aquest sempre
ha estat un tema clau dins el
model de ciutat, en el que a més
han mostrat una postura molt
clara; ser al costat dels petits
comerciants i pardistes.

La coalició, tradicionalment
ha defensat que el comerç
genera una part molt impor-
tant de l’activitat econòmica
del municipi, però que només
el comerç de proximitat garan-
teix que els seus beneficis re-
dundin en un enriquiment de
la ciutat i no de les butxaques
dels propietaris de grans su-
perfícies. En aquesta línia, ICV-
EUiA va defensar al petit
 comerç enfront de la gran su-

perfície, ha  aturat l’ampliació
del Màgic i de la TUC i s’ha
mostrat molt bel·ligerant amb
el recent intent d’imposició
d’un nou Mercadona a Pomar.
– Un intent d’imposició que fi-
nalment ha estat denegat pel
govern de la Generalitat.

Després d’aquesta trobada
amb els comerciants, sembla
que ICV-EUiA es reafirma en els
seus posicionaments vers
 aquest tema, ja que segons la
coalició, la principal con-
clusió del sopar, i en la que
tots els comerciants van co-
incidir, va ser la necessitat
d'aturar la implantació mas-
siva de grans superfícies a
la ciutat que donen lloc a
dinàmiques de competència
deslleial i que ofeguen al petit
comerç.

A més a més, Álex Mañas,
candidat d’ICV-EUiA ha asse-
gurat que “ la reunió va resul-
tar altament productiva, i a
banda de constatar la im-
portància de seguir lluitant con-
tra les grans superfícies, es varen
recollir moltes propostes, de fà-
cil implementació amb voluntat
política, que poden tenir un
gran impacte en la millora del
comerç a Badalona”.

ICV-EUiA en destaca:

Seguir rebutjant la instal·lació de superfícies comercials.

Buscar recursos tant propis com supramunicipals per afrontar
les reformes dels mercats Torner i Llefià sense operadors ex-
terns tal com ho ha fet Santa Coloma de Gramenet.
 
Incorporar a les reformes dels mercats badalonins una
 perspectiva transversal que contempli també la rehabilitació
i peatonalització de l’entorn.

Ampliar la durada de les concessions dels paradistes de 25 a
40 anys.

Realitzar un Pla d’Ordenació de Comerços Locals que ofereixi
referències sobre l’estructura del comerç a Badalona, tant als
comerciants actuals com a futurs emprenedors.

Incloure els lloguers dels locals comercials en el programa de
garanties i aval públic que ja gestiona l’Oficina del Lloguer de
Badalona pels habitatges per evitar tenir persianes tancades 
als carrers comercials.

Reconèixer des de l’Ajuntament amb distintius a aquells establi-
ments comercials amb una trajectòria més llarga com a defensa
de la diversitat i la personalitat comercial dels nostres carrers.

Promocionar els nostres comerços a través d’una guia de
comerços de Badalona.

12 març 2015
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El govern de CiU a la Ge-
neralitat ha anunciat per al
pròxim curs la supressió
de línies de P3 a les escoles
públiques Pau Picasso, Pere
de Tera i Rafael Albertí. En
el cas de les escoles Pera de
Tera i Pau Picasso ja hi ha ga-
rantida la inscripció de més de
vint germans a cadascuna de
les escoles, per la qual cosa la
reducció d’una línia de P3 le-
sionaria el dret d’accés als cen-
tres educatius públics de la res-
ta de nens i nenes d’aquesta
zona educativa.

Davant d'això, el diputat
al Parlament de Catalunya
d'ICV-EUiA, Joan Mena, ha
enviat una carta a la con-
sellera Irene Rigau, per  tras-
lladar-li la necessitat que des
del Departament d’Ensenya-
ment s’ofertin dues línies de
P3 a cadascuna de les tres es-
coles (Pau Picasso, Rafael Al-
berti i Pera de Tera) i no no-
més una com pretén el De-
partament. 

A més, el grup parla-
mentari d'ICV-EUiA ha pre-
sentat una Proposta de Re-
solució que insta al Go-
vern de la Generalitat per-
què garanteixi l'oferta de
les dues línies de P3 també
durant el període de preins-
cripció; i  demana que, en el
cas que alguna d'aquestes lí-
nies de P3 no s'acabi omplint,
el Departament d'Ensenya-
ment obri un procés de diàleg
amb l'Ajuntament de Badalo-
na i les comunitats educatives
amb l'objectiu de garantir la
millor solució.  

No és el primer cop que a
Badalona es pateixen les
conseqüències d’un govern
de la generalitat que des-
mantella obertament l’es-
cola pública.A l'estiu passat la
Generalitat ja va proposar re-
duir l’oferta pública, mentre
permetia l'augment de la ràtio
d'alumnes per aula a centres
concertats, i aquest curs, no ha
volgut restablir la línia de P3 que
va perdre l’any passat l’escola
Baldiri i Reixac.

Per això, ICV-EUiA exigeix
al govern del PP a Badalona
que estigui a l’altura de-
fensant els interessos de
l'escola pública badaloni-
na, no tornant a acordar amb
la Conselleria de CIU la supres-
sió de línies públiques i incen-
tivant el manteniment i creixe-
ment de l’oferta pública d’e-
ducació.

En aquest sentit, val la pena
destacar que la situació dels
centres de secundària no és
millor. La falta de previsió i
voluntat política ens avoca
a cobrir l’allau de nou alum-
nat amb nous grups a insti-
tuts com l’Eugeni d’Ors, Pau
Casals, La Llauna i La Pine-
da, sobrecarregant un sis-
tema públic d’educació to-
talment infradimensionat,
on d’aquí a dos anys no hi
haurà suficient oferta d’instituts
públics per cobrir tot l’alumnat
provinent de l’escola pública. I
mentrestant, tenim pendent
la tercera planta de la Llauna i
mantenim la incertesa sobre el
nou institut a l’antic edifici de
l’escola Lola Anglada.

La nova regidora va estar acompanyada
per la Coordinadora Nacional d’ICV, Do-
lors Camats. 

El passat dimecres 24 de febrer de 2015, la
coordinadora d’ICV Badalona, Aïda Llauradó,
va prendre possessió de l’acta de regidora al Ple
ordinari, on va  comptar amb el recolzament
i la companyia de la Coordinadora Nacional
d’ICV, Dolors Camats. 

Durant la presa de possessió, Aïda
Llauradó, va desconcertar al Ple i al mateix
alcalde, prometent el càrrec amb una va-
riació al final del contingut del text reco-
manat per l’ajuntament.

“Prometo per imperatiu legal, complir fi-
delment les obligacions del càrrec de regido-
ra de l’ajuntament de Badalona amb lleialtat
al rei, i guardar i fer guardar la constitució com
a norma fonamental de l’estat i l’estatut d’au-
tonomia, fins que  això pugui ser canviat de-
mocràticament pel poder i la voluntat
real del poble: exercint la participació ciu-
tadana. Per això em comprometo a treba-
llar per millorar el benestar de les persones,
defensant el bé comú, la justícia social i la
llibertat per damunt de tot.”

A banda de prometre el càrrec d’una ma-
nera tan política, la nova regidora, Aïda Llau-
radó, també va presentar la seva primera
moció al ple. Una moció a través de la qual
Llauradó va demanar el suport per part del Ple
de Badalona a les mesures contra l’emergèn-
cia habitacional i la pobresa energètica davant
la provocació de l’Estat de no donar res-
posta a aquestes necessitats de la ciuta-
dania i de portar al Tribunal Constitucio-
nal qualsevol mesura proposada contra la
pobresa energètica.

Sembla doncs que, des d’un perfil molt com-
promès amb la justícia social i la igualtat d’o-
portunitats, Aïda Llauradó,  substituirà en els
darrers tres mesos de mandat a Carles Sagués. 

Aïda Llauradópren possessió 
com a regidora d’ICV-EUiA a Badalona

Recuperem les línies de P3

A Badalona, defensem
l’educació pública i de qualitat 

Llauradó va demanar 
el suport per part del
Ple de Badalona 

a les mesures contra
l’emergència 

habitacional i la pobresa
energètica

“Em comprometo a 
treballar per millorar el

benestar de les persones,
defensant el bé comú, la
justícia social i la llibertat

per damunt de tot”

PROTEGIM I INCENTIVEM 
L’OFERTA PÚBLICA EN TOTS
ELS NIVELLS EDUCATIUS

12 març 2015
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ICV-EUiA celebra el Dia Internacional de les Dones
compartint el programa municipal d’igualtat

Badalona www.iniciativa.cat/badalona

Amb motiu del dia internacional de la dona treballadora,  ICV-EUiA
va fer una jornada participativa sobre el programa municipal
d’igualtat entre dones i homes. 

La jornada, al Centre Cívic de Can Pepus, ha tingut l’objectiu de com-
partir propostes per assolir la igualtat entre dones i homes des de
 l’Ajuntament de Badalona. La presentació ha anat a càrrec de la coordi-
nadora d’ICV Badalona, Aïda Llauradó; i ha comptat amb les intervencions
de Tere Morales, vicepresidenta de l’AVV Nova Lloreda Sud i vocal de la Dona;
i Azucena Izquierdo, agent d’igualtat i expresidenta d’Anastàsies Badalona.

La primera ponent, Tere Morales, des d’una perspectiva molt  personal
i vinculada al món femení de la lluita sindical, va explicar la seva pròpia
experiència personal sobre les discriminacions salarials i com la lluita con-
junta de les dones pot aconseguir canviar les coses. 

Per la seva banda, la Azucena Izquierdo va fer un repàs sobre com han
augmentat les desigualtats entre homes i dones en els darrers anys i com
n’és de necessari que el consistori de Badalona es prengui seriosament
la perspectiva de gènere i l’incorpori a les seves polítiques i al disseny del
seu model de ciutat.

Entre les propostes, ICV-EUiA, destaquen l’impuls de polítiques
de gènere transversals, començant per fer pressupostos en
 perspectiva de gènere, així com amb una implantació real i dota-
da de recursos del Pla d’Igualtat Municipal. 

Durant la jornada van ser temes recurrents la necessitat de més polí-
tiques d’ocupació amb accions positives per a dones en un context on les
desigualtats han incrementat a escala laboral i salarial. En la mateixa lí-
nia, es va parlar de la necessitat d’un pla de rescat social en perspectiva
de gènere que tingués en compte el volum de dones de tercera edat, amb
famílies monomarentals i la precarietat amb la qual viuen alguns col·lec-
tius de dones amb més propensió a ser discriminats; com les dones joves,
immigrades o amb discapacitat.

També es va parlar de la violència masclista on a banda d’incidir en
la necessitat de lluitar contra les agressions i els assetjaments, es va apos-
tar per una protecció més integral, superadora de l’actual perspecti-
va policial de l’ajuntament de Badalona. Una política de prevenció
i atenció a la víctima que promogui programes d’educació en
la igualtat i que compti amb recursos reals per a les dones que
pateixen violència, des d’una perspectiva d’atenció integral i
drets humans.

La coordinadora d’ICV Badalona, Aïda Llauradó, va emfatitzar la ne-
cessitat de treballar des de totes les àrees per a la igualtat entre dones i
homes, recordant que en alguns sectors, com l’esport, i especialment en
els esports col·lectius, la discriminació envers les dones és inacceptable-
ment vigent, i per això l’Ajuntament de Badalona també ha de prendre
mesures correctores.

Butlletí mensual nº7 ICV Badalona Publicació política12 març 2015
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El TSJC admet a tràmit 
el recurs de Tusgsal pel Nitbus
TRANSPORT4El Tribunal Su-
perior de Justícia de Catalunya
(TSJC) ha admès a tràmit el re-
curs de l’empresa Tusgsal in-
terposat contra el concurs d’ad-
judicació de les 11 rutes del ser-
vei de Nitbus.

L’empresa badalonina va de-
cidir interposar el recurs des-
prés de quedar exclosa de l’adju-
dicació per fer el servei de Nitbus,
que va anar a parar principalment

en mans de l’empresa asturiana
Alsa. Segons l’Àrea Metropolita-
na de Barcelona (AMB), l’enca-
rregada de fer el concurs,  l’ofer-
ta de l’empresa badalonina pre-
sentava deficiències en relació
amb els terrenys on s’hi haurien
de construir les noves cotxeres.
Tusgsal, però, va demanar la
“suspensió” del concurs al con-
siderar que la decisió no s’havia
pres de forma objectiva.

ERC i Avancem aniran junts 
a les pròximes municipals

POLÍTICA4ERC i Avancem-
MES concorreran en coalició a
les pròximes eleccions munici-
pals després que les dues for-
macions hagin arribat a un acord
recentment. 

D’aquesta manera, l’exregidor
socialista Josep Duran, que va
deixar el seu escó fa pràcticament
mig any per passar a liderar el
projecte d’Avancem a la ciutat,
s’incorporarà, juntament amb
altres exsocialistes sobiranistes,
com Lluís Garcia o Agnès Rotger,
a la llista que encapçalarà el can-
didat republicà Oriol Lladó. Així
doncs, la llista d’ERC-Avancem-
MES ha quedat definida, en els
seus cinc primers llocs, de la se-

güent manera: Oriol Lladó com a
cap visible; Francesc Ribot com a
número dos; la periodista i es-
criptora Agnès Rotger ocuparà el
tercer lloc; el quart lloc serà per a
Josep Duran i Lola M. Sala, can-
didata de les JERC, serà la cin-
quena de la llista.

Des de la nova coalició s’ha va-
lorat molt positivament l’acord i
consideren que permetrà “ei-
xamplar la capacitat d’influència”
de la candidatura, que apostarà
“per la societat i les persones, les
polítiques socials, la dinamització
econòmica, la radicalitat demo-
cràtica, la cohesió i la sostenibi-
litat territorial i el procés d’e-
mancipació nacional”.

El Museu de Badalona va acollir
el cap de setmana passat la se-
gona edició del congrés ‘Qües-
tions d’Estat’ que organitza Òm-
nium Cultural, unes jornades, tal
com expliquen els seus organit-
zadors, “dissenyades per pensar
quines eines i quins processos
poden servir-nos per construir
el nou país des de Badalona”.

L’edició d’enguany es va
marcar com a repte incidir en
tres aspectes: si ja estan a punt
les eines per arribar a l’Estat pro-
pi –com la Hisenda catalana-;
com es pot fer que el procés
constituent del nou Estat sigui el
màxim de participatiu i, final-
ment, quin ha de ser el full de
ruta perquè l’Estat sigui reco-
negut internacionalment.

L’encarregat d’obrir el con-
grés, dissabte a dos quarts d’on-
ze del matí, va ser el vicepresi-
dent d’Òmnium, director del
Born Centre Cultural i editor
Quim Torra, que va reflexionar
sobre què ha de fer l’indepen-
dentisme fins a les eleccions
del 27 de setembre. Torra va in-
sistir en la importància que els

partits independentistes acon-
segueixin un gran resultat en les
pròximes eleccions municipals.  

Tot seguit va arribar el torn
de Joan Iglesias, director del
Programa per la definició d'un
nou model d'Administració Tri-
butària de Catalunya, que va
repassar com avança la creació
d’aquesta important estructura
d’Estat. El primer dia de congrés
va acabar amb la taula rodona
de la tarda, que va reunir Jordi
Turull (portaveu del grup de
CiU al Parlament), Montserrat
Tura (exconsellera i exdiputada
del PSC), Jose Rodríguez (mem-
bre de Súmate) i Sebastià Sar-

diné, portaveu de Juristes per la
Independència i membre de l’e-
quip que ha elaborat el projec-
te de Constitució.CAT.

El segon dia de congrés va
arrencar amb un diàleg entre l’e-
xeurodiputat d’ICV, Raül Ro-
meva, i la cap d’Internacional
del diari Ara, Carme Colomina.
L’acte el va moderar el perio-
dista de Catalunya Ràdio, Quim
Olivares. L’acte de cloenda del
‘Qüestions d’Estat’ va anar a cà-
rrec de l’actual vocal de la jun-
ta d’Òmnium Marcel Mauri,
que va parlar del paper de la so-
cietat civil en el procés cap a la
independència.

Un moment del diàleg entre Carme Colomina i Raül Romeva. Foto: Òmnium

Òmnium debat sobre el procés
català al Museu de Badalona

Redacció
BADALONA
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El darrer Ple municipal va servir
perquè l’execució de les obres de
reforma del Mercat Maignon
fes un nou pas endavant. Durant
la sessió, celebrada a finals de fe-
brer, es va aprovar l’expedient de
contractació, els plecs de pres-
cripcions tècniques i els de clàu-
sules administratives particu-
lars per a la concessió, reforma
i explotació del mercat munici-
pal. 

L’avantprojecte de reforma
presentat pel consistori con-
templa un edifici de dues plan-
tes, una baixa on s’ubicarien 24
parades  i una primera planta on
s’instal·laria una zona adreçada
a la degustació que funcionaria
de manera independent. Per ac-
cedir a aquest pis superior, es
col·locarien unes escales mecà-

niques al bell mig de la planta
baixa. Per pujar a aquesta àrea
fora de l’horari comercial està
previst que també s’ instal·lin as-
censors exteriors als carrers Ar-
nús i Lleó. 

Davant d’això, els botiguers
del mercat es mostren més aviat
cautelosos. “No ens acaba de fer
el pes el projecte, però és el que
tenim”, explica a Línia Badalo-
na Josep Gil, president dels ve-

nedors del mercat. Gil posa èm-
fasi en el tema de les escales
d’accés a la primera planta, les
quals no els hi agraden “perquè
ocupen molt espai”. Tot i així, el
president dels comerciants as-
senyala que “de moment és un
avantprojecte”, i recorda que
“encara s’ha d’estudiar més a
fons”. “Pot ser que funcioni o
que no, encara no ho sabem”, re-
bla Gil. 

El procés de remodelació del Maignon va començar el 2010. Foto: Arxiu

Els paradistes, cautelosos amb
la reforma del Mercat Maignon
» El Ple fa un pas més per renovar l’històric equipament comercial
mentre els botiguers no veuen clar el projecte de remodelació

L’antic edifici de Correus
acollirà la BDN Home Design
FIRA4Ja es coneix la nova ubi-
cació de la Badalona Home De-
sign. L’antic edifici de Correus,
situat a la plaça de l’Assemblea
de Catalunya, acollirà del 23
d’abril al 17 de maig la segona
edició d’aquesta trobada de dis-
senyadors, interioristes, deco-
radors i arquitectes badalonins
que s’uneixen per donar a co-
nèixer les darreres tendències
del sector i transformar un espai
real en un aparador per al co-
merç interiorista i de disseny de

la ciutat. A la Home Design hi
participaran una trentena d’em-
preses i comerços badalonins del
sector de la decoració i l’inte-
riorisme, una xifra que dobla la
de l’any passat, quan la cita va te-
nir lloc a l’interior de la Casa Cla-
ra, un edifici situat al parc de Ca
l’Arnús i Can Solei. 

L’antic edifici de Correus,
costruït als anys 50 del segle pas-
sat, té una superfície de més de
1.300 metres quadrats, el doble
d’espai que la Casa Clara.

JORNADES4El passeig de la
Salut es tornarà a vestir d’eso-
terisme, misteri i màgia demà i
dissabte amb la sisena edició de
la Fira Màgica de la Salut, una
cita comercial que organitza l’as-
sociació de comerciants del pas-
seig i que ja és tota una tradició
al barri i a la ciutat. “Esperem,
com passa cada any, que tin-
guem una gran afluència de pú-
blic”, explica a aquesta publica-
ció Óscar Palma, president dels
comerciants de la Salut. 

Aquesta mostra de comerç
forma part del programa de l’as-
sociació per dinamitzar el seu
passeig, i enguany el seu format
no canviarà “perquè ha respòs
sempre molt bé i els visitants i
veïns estan encantats amb ell”,
assegura Palma. 

Durant els dos dies que duri
la fira temàtica, el passeig de la
Salut s’omplirà de parades d’ar-
tesans, alimentació, vidència,
minerals, zodíac i altres ele-
ments relacionats amb la màgia.

L’associació espera poder
aplegar prop de 50 parades du-
rant la fira. A més, també se ce-
lebraran tallers infantils i hi
haurà una zona per passejar
amb ponis. Tot i que gran part
dels paradistes que participaran
en la fira no són associats de
l’eix –només sortiran aquells
que tinguin productes relacio-
nats amb la temàtica de la fira–,
esdeveniments com aquests “són
molt esperats pels nostres veïns”,
afegeix Palma. 

Redacció
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L’edifici de Correus va ser construït als anys 50 del segle XX. Foto: Ajuntament

La màgia torna a la Salut

La Fira Màgica arriba enguany a la seva sisena edició. Foto: La Salut

Empresa | Neix Somde, una associació de dones emprenedores
Un grup de dones emprenedores de Badalona i la seva rodalia han creat l’associació Som 

dones, Som empresa (SOMDE), una entitat que aposta “per un model de col·laboració 
que permeti estimular la unió i la cooperació empresarial i professional entre les dones”. 

Somde es presentarà oficialment demà divendres al BCIN a partir de les 10 del matí. 
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Quan només falten vint dies per
a la celebració de la cursa BDN
Running l’Aliança, la prova atlè-
tica de 10 quilòmetres amb un
circuit urbà homologat per la
Federació Catalana d’Atletisme,
la ciutat ja està immersa en un
programa d’activitats relaciona-
des, com ara la caminada que tin-
drà lloc avui a partir de les 10 del
matí. El recorregut començarà al
Pont del Petroli i finalitzarà al
Parc de Ca l’Arnús, i els partici-
pants podran escollir entre dos
circuits: un de 2,5 quilòmetres
adreçat a persones que no estan
habituades a la pràctica esporti-
va i un altre de 5 per als més ex-
perimentats. 

A la caminada, organitzada
per l’Ajuntament, l’Institut Català
de la Salut (ICS) i Badalona Ser-

veis Assistencials (BSA), està
previst que hi participin 500
persones. Aquest esdeveniment
també està emmarcat en la quar-
ta Setmana de la vida activa
Fem Salut, un cicle que vol fo-
mentar l’activitat física entre els
col·lectius que no hi estan habi-
tuats. Després de la caminada co-

mençarà el compte enrere per a
la BDN Running, que tindrà lloc
el pròxim diumenge 22 de març.
De moment, la xifra d’inscrits su-
pera amb escreix les 1.000 per-
sones. Els organitzadors, per la
seva banda, s’han marcat supe-
rar els 2.000 inscrits que es van
registrar l’any passat. 

La BDN Running té un circuit de 10 quilòmetres. Foto: Ajuntament

La ciutat escalfa motors 
per a la pròxima BDN Running 
» Avui se celebra una caminada en el marc dels actes de la prova
atlètica badalonina per excel·lència, que tindrà lloc el 22 de març

Un programa per potenciar
l’activitat física a les escoles

ESPORT BASE4Que els escolars
badalonins puguin rebre una
formació teòrica i pràctica du-
rant les classes de gimnàstica so-
bre alimentació equilibrada i
hàbits saludables mentre prac-
tiquen diversos esports. Aquest
és l’objectiu del programa Sport
& Trops, una iniciativa que s’im-
plementa enguany per segon
any consecutiu en 11 escoles de
la ciutat. 

En aquesta edició també hi
col·laboren esportistes com l’ex-
base de la Penya, Tomàs Jofre-

sa, o la nedadora amb discapa-
citat visual Carla Casals , entre al-
tres. 

A més, les escoles han de for-
mar un equip cadascuna i els
guanyadors de les eliminatòries
jugaran la final estatal a Madrid.
L’any passat, l’escola Sant Jordi
va aconseguir arribar a aquesta
gran final. 

La iniciativa s’impulsa grà-
cies al conveni establert entre
l’Associació d’Esportistes i la
Fundació Badalona Capital Eu-
ropea del Bàsquet.

Blanca González, de la UGE,
quarta als estatals d’atletisme
ATLETISME4L’esportista de la
Unió Gimnàstica i Esportiva de
Badalona (UGE), Blanca Gonzá-
lez, va finalitzar en quarta posi-
ció als 800 metres del Campio-
nat d’Espanya júnior d’atletisme,
celebrat fa uns dies a València. 

La corredora badalonina, a
més, va millorar la seva marca
personal en 3 segons, i va asso-
lir el rècord del club en aquesta
distància amb un cronòmetre de
2 minuts, 15 segons i 2 mil·lèsi-
mes. Aquesta quarta plaça és
una fita meritòria tenint en
compte que la guanyadora de la

prova, la valenciana Carla Masip,
va aconseguir el quart millor
temps de la història d’aquesta
distància en categoria júnior –2
minuts, 11 segons i 5 mil·lèsi-
mes–. Amb el temps que va
aconseguir a la prova, González
hauria guanyat en 26 edicions
anteriors. 

Aquesta no ha estat l’única
fita dels esportistes de la UGE
darrerament. L’atleta badalo-
nina Sílvia Cortés va revalidar el
títol de campiona estatal de 200
i 60 metres en pista coberta a
Donosti fa pocs dies. 

El Badalona perd a València 
i és sisè a la classificació

FUTBOL4La necessitat va poder
amb l’ambició. El Badalona va
caure per 2 gols a 0 contra el fi-
lial del València en un partit
marcat per una primera part do-
lenta pels de Manolo González i
un segon temps millor però amb
falta d’encert de cara a porteria. 

Els valencians necessitaven la
victòria per sortir de la zona bai-
xa de la classificació, i sembla que
aquesta voluntat va ser més for-
ta que no pas la del Badalona per

intentar apropar-se a les places
de play-off d’ascens. Tot i així, els
de González són sisens amb 42
punts, a 3 del Reus, el primer
equip en posicions d’ascens. 

La pròxima jornada, el Ba-
dalona rebrà a casa l’Alcoyano,
vuitè classificat i rival directe dels
escapulats per assaltar la part
noble de la classificació. Una
victòria badalonina seria clau per
poder seguir a l’aguait de les pla-
ces d’ascens. 

Redacció
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Enguany se celebra la segona edició del programa. Foto: Ajuntament

Tennis Taula | Nova derrota del CTT Badalona
El CTT Badalona va caure diumenge a casa davant del Sant Jordi d’Eivissa per 3 a 4 en

un partit marcat per la bona actuació d’Adrià Fernández, que debutava a la categoria 
davant d’un rival que compta amb un dels millors jugadors de la lliga, Francisco 

Ramírez. Amb aquesta derrota, els badalonins es compliquen la permanència a la lliga. 
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línia 21 edicions de proximitat 
Barcelona · Badalona · 

Baix Maresme · l’Hospitalet
Baix Llobregat ·Vallès · Turisme

Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia

Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia

Línia
Línia

Periodicitat

Mensual
Eixample
Nou Barris
Sarrià-Sant Gervasi
Sant Andreu
Ciutat Vella
Horta-Guinardó
Mar (ed. Castelldefels i entorn)
Mar (ed. Baix Maresme)
Vallès (ed. Cerdanyola i entorn)
Vallès (ed. Sabadell i entorn)
Cornellà
Tres (Esplugues i entorn)
Nord (Martorell i entorn)
l’Hospitalet

Quinzenal
Sants
Sant Martí
Gràcia
Les Corts
Badalona

Setmanal
Vallès (ed. Vallès Oriental)

Tirada

179.650
14.975
14.975
14.975
14.975
14.975
14.975
14.975
14.975
9.975
9.975
9.975
9.975
9.975
9.975

149.750
14.975
14.975
14.975
14.975
14.975

31.900
7.975

Total 361.300

14 mensuals
5 quinzenals
1 setmanal

179.650
149.750
31.900

publicitat@comunicacio21.com

la primera xarxa 
de periòdics de proximitat del país

361.300 
exemplars

difusió controlada per OJD/PGD

línia

agenda@comunicacio21.com

AGENDA    UINZENALQ
A PARTIR DE DEMÀ
Tot el dia La plaça Pompeu Fabra acollirà

aquest cap de setmana la fira de productes
naturals BadaTerra, que enguany arriba a la
seva quarta edició. / Plaça Pompeu Fabra.

DEMÀ DIVENDRES 13 DE MARÇ
21:00 Presentació del llibre Los discípulos de Baco,

obra de Daniel García, llicenciat en Història
i en Documentació, i actualment director de
la biblioteca pública de Santa Coloma. / Es-
pai Betúlia. 

DIVENDRES 20 DE MARÇ
17:00-19:00Taller de hip-hop, una dansa que

va néixer al carrer i que s’està integrant
cada cop més als escenaris. Els joves són els
que més practiquen aquesta dansa molt
explosiva. / Centre cívic La Colina.

A PARTIR DE DEMÀ
Matí-Tarda Expressionisme floral actual. Exposició

a càrrec de Mercè Flores, de pinzellada di-
nàmica i vigorosa, que no pretén reproduir
un model real, sinó servir-se’n per exaltar les
possibilitats del color. / El Refugi.

FINS AL 30 DE MARÇ
Matí-Tarda Exposició Veïnes i ciutadanes, una

mostra a càrrec de l’Institut Català de la Dona
de la Generalitat que tracta sobre el paper del
gènere femení en els moviments veïnals de
la dècada dels setanta. / Can Casacuberta.

DIMECRES 18 DE MARÇ
18:00Menjars tradicionals de tot l’any: menjars

de primavera. Una xerrada per a infants i pa-
res sobre els àpats més comuns per tastar du-
rant la primavera i perdre la por a segons quins
menjars. / Biblioteca Llefià.

DIMARTS 24 DE MARÇ
17:00 Contes en anglès: Pomegranate village.

Aquest conte d’Aoi Kono s’explicarà amb la
col·laboració de l’AMPA de l’escola Sant Jor-
di i la ludoteca del Casal cívic de Pomar. / Bi-
blioteca Pomar.

DIUMENGE 15 DE MARÇ
12:00 Partit de futbol entre el CF Badalona i el

CD Alcoyano, corresponent a la 29a jornada
de competició del grup 3 de Segona B. / Mon-
tigalà.

CULTURA INFANTIL ESPORTSEXPOSICIONSTALLERS

En commemoració del Dia Interna-
cional de la Dona, la biblioteca Sant Roc
organitza una activitat al voltant de la
vida d’alguna de les dones més im-
portants que han existit al llarg dels
temps. / Biblioteca Sant Roc. 

L’hora del conte
Un joc: Badadones

Avui dj. 12 de març a les 18:00

Javier Carniecer i Carlos Zanon seran
els convidats d’aquesta jornada de
l’Hora de la Poesia 2015, un cicle que
comença ara al març i que tractarà di-
ferents gèneres poètics a la ciutat. / Es-
pai Betúlia.

L’hora de la poesia:
Carnices i Zanon

Dc. 18 de març a les 19:30

Emma Vilarasau, envoltada d’un equip
d’actors i actrius de primera magnitud,
assumeix el repte de donar vida a un
dels personatges femenins més im-
portants del teatre de tots els temps,
Fedra. / Teatre Zorrilla.

Teatre
Fedra

Dv. 20 i ds. 21 de març a les 21:00

La Penya rep a casa el Morabanc An-
dorra, en un partit corresponent a la
26a jornada de competició de la Lliga
Endesa. / Olímpic de Badalona.

Partit de bàsquet
Penya-Andorra

Ds. 21 de març a les 20:00
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